



Focale44 bicycles



NOBLE Complete bike

FOCALE 44

We love bikes. Some of us ride BMX, some of us ride MTB, some of us ride road bike. None of us wants to use BMX, MTB nor road bike for in-city transportation. So we decided to create Focale 44, dedicated to urban use. Focale 44. A strange brand name in a new market for BMX Groupment. The BMX influence is clearly visible in Focale 44 bikes. Nothing can be simpler than a fixed bike, almost like a BMX bike.

Nous aimons le vélo. Certains d'entre nous pratiquent le BMX, d'autres le VTT, d'autres le vélo de route. Aucun d'entre nous ne veut utiliser son BMX, son VTT ou son vélo de route pour ses déplacements en ville. D'où l'idée de créer Focale 44, marque dédiée à l'urbain. Focale 44. Un drôle de nom dans un nouveau marché pour BMX Groupment. L'influence BMX est clairement visible dans les vélos Focale 44. Rien ne peut être plus simple qu'un vélo à pignon fixe, un peu comme un BMX.



RELAX Complete bike

Photo : Philippe Garcia
www.philippegarcia.net

why Focale 44 ?

Summer 2008 : while the project is growing in our minds, we found a good name «Steroid Cycles». We liked it. However, some of our distributors thought that name might be a problem, as steroids don't have a good image. So we had to find a new name. During more than 6 months, we searched a name. When one suggested a word, the other did not like it. We became crazy about that until that day : «And do you like «Focal» ?» For once, we all agreed. We added an «e» to make it more french. And we added «44» to make the name longer. Why 44 ? No real reason. At last, we had our brand name : Focale 44. After that, a friend told us that, in photography, the 43/44 mm focal length is very similar to what the human eye can see. Simple coincidence...

Et oui, pourquoi Focale 44 ?

Été 2008 : alors que le projet grandit dans nos têtes, nous trouvons le nom «Steroid Cycles». Nous aimions. Cependant, certains de nos distributeurs pensèrent alors que ce nom pourrait être un problème, car les stéroïdes n'ont pas une bonne image. Du fait, nous devons trouver un autre nom. Durant plus de 6 mois, nous avons cherché un nom. Quand l'un suggérait un mot, les autres n'aimaient pas. Nous devenions fous à ce sujet jusqu'à ce jour : «Et «Focal», ça vous plaît ?» Pour une fois, nous étions tous d'accord. Nous avons ajouté un «e» pour faire plus français. Et nous avons ajouté «44» pour allonger le nom. Pourquoi 44 ? Pas de vraie raison. Enfin, nous tenions le nom de notre marque : Focale 44. Plus tard, un ami nous informa qu'en photographie, la distance focale 43/44 mm s'approche de ce que l'œil humain voit. Simple coincidence...



Focale 44 bikes are featured in WAD magazine WAD (= We Are Different). As you can see, our bikes can be ridden by anyone. Even the most stylish ones. Thanks to Wad for these 4 pictures and thanks to Cyclope, bike shop in Paris, France for providing our bikes. 2010 has started the best way possible.

Les vélos Focale 44 servent de support visuel dans le magazine WAD (= We Are Different). Comme vous pouvez le voir, n'importe qui peut rouler en Focale 44. Même les plus stylées. Merci à WAD pour ces 4 photos et merci à Cyclope, magasin parisien pour la fourniture des vélos. 2010 a commencé de fort belle manière.

www.wadmag.com



Olli Holstikko from Sauma, a high class tailor shop from Helsinki, Finland, saw the Noble bike and wanted one to display in the window store. We connected him with Antti Huotari from Signature, Focale 44 distributor for Finland, Denmark, Estonia and Sweden. They dealt together and see the result. Isn't it classy ?

Olli Holstikko de Sauma, un atelier-tailleur haut de gamme de Helsinki en Finlande, a vu le Noble et l'a voulu pour une installation en vitrine. Nous l'avons connecté avec Antti Huotari de Signature, le distributeur Focale 44 pour la Finlande, le Danemark, l'Estonie et la Suède. Ils se sont arrangés entre eux et voyez le résultat. N'est-ce pas chic ? Galerie complète ici.



BMX GROUPMENT

Born in december 2001, BMX Groupment started as french distributor of established BMX names. After a few years, BMX Groupment shareholders realized that distribution was clearly not their passion. Decision was taken to focus only on brand development for 2 BMX companies created in 2002 : Superstar and St-Martin.

This move boosted the worldwide growth. Both products lines and distribution network expanded to reach an international recognition. In a process of diversifying, BMX Groupment started a third name in 2009 : Focale 44. First non-BMX activity, Focale 44 is BMX Groupment fixed / commuter bikes brand.

BMX Groupment is based in Andorra, run by simple people making simple bikes.

Née en décembre 2001, BMX Groupment a commencé son activité par distribuer en France des marques de BMX établies. Après quelques années, les actionnaires de BMX Groupment se sont bien rendus compte que la distribution n'était pas leur passion. Décision fut prise de ne travailler que sur les 2 marques créées en 2002 : Superstar et St-Martin. Ce changement a amélioré le développement mondial. Aussi bien les gammes de produits que le réseau de distribution ont évolué pour atteindre une reconnaissance internationale.

Afin de diversifier ses secteurs d'activité, BMX Groupment a lancé un 3e nom en 2009 : Focale 44.

Première activité non-BMX, Focale 44, c'est la marque de vélo de ville / vélo fixie de BMX Groupment.

BMX Groupment est localisé en Andorre, géré par des gens simples aimant les vélos simples.

www.bmxgroupment.com

Focale44 bicycles

Contacts

Any comments ? Please use : question@focale44bikes.com.

We are french. BMX Groupment, our company, is located in Andorra, small and beautiful country in the Pyrenees mountains between France and Spain. Don't expect a factory tour, we work from home.

Des commentaires ? Utilisez donc : question@focale44bikes.com.

Nous sommes français. BMX Groupment, notre société, est basée en Andorre, petit et beau pays des Pyrénées. Désolé, pas de visite d'usine, nous travaillons de chez nous.

Distribution

AUSTRALIA

+ NEW ZEALAND

Kickassbmx
www.kickassbmx.com
bmx@kickassbmx.com

AUSTRIA

La Finca (Germany)
www.la-finca-distribution.de
info@la-finca-distribution.de

BELGIUM

+ LUXEMBOURG

Frenchys Distribution
www.frenchys-distribution.com
infos@frenchys-distribution.com

CANADA

Marinoni
www.marinoni.qc.ca
info@marinoni.qc.ca

CZECH REPUBLIC

Cykloferda
www.cykloferda.cz
cykloferda@seznam.cz

DENMARK

Signature BMX (Finland)
www.signaturebmx.com
info@signaturebmx.com

OTHERS COUNTRIES

Please contact us for distribution solutions : question@focale44bikes.com

ESTONIA

Signature BMX (Finland)
www.signaturebmx.com
info@signaturebmx.com

FINLAND

+ DENMARK, ESTONIA & SWEDEN

Signature BMX
www.signaturebmx.com
info@signaturebmx.com

FRANCE

Frenchys Distribution
www.frenchys-distribution.com
infos@frenchys-distribution.com

GERMANY

+ AUSTRIA & SWITZERLAND

La Finca
www.la-finca-distribution.de
info@la-finca-distribution.de

JAPAN

Dirty Bike
www.dirtybike.com
dirtybike@dirtybike.com

THE NETHERLANDS

SC distribution
www.scdistribution.nl
info@scdistribution.nl

POLAND

Proletaryat BMX
www.proletaryatbmx.pl
kuki@proletaryatbmx.pl

SINGAPORE

Tiong Hin
www.tionghin.com
sales@tionghin.com

SWEDEN

Signature BMX (Finland)
www.signaturebmx.com
info@signaturebmx.com

SWITZERLAND

La Finca (Germany)
www.la-finca-distribution.de
info@la-finca-distribution.de

UNITED KINGDOM

Zeal BMX
www.zealbmx.com
info@zealbmx.com

USA

Sidewall Distribution
www.sidewalldistro.com